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Protokół Nr XXX/2009 z sesji Rady Miejskiej w Wołominie
 z dniu 25 czerwca 2009  roku

Radnych ogółem – 21
Radnych obecnych na sesji – 20 ( nieobecny radny to Michał Milewski– usprawiedliwienia 
nieobecności załączono do listy obecności)
 

Listy  obecności  radnych,  Przewodniczących  Rad  Osiedlowych  i  Sołtysów  stanowią 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Stwierdziwszy  quorum  (na  sali  obrad  obecnych  18  radnych.  (  Nieobecni  to:  Andrzej 
Żelezik, Andrzej Saulewicz, Michał Milewski )   prowadzący obrady Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej Ryszard  Madziar otworzył XXX sesję Rady Miejskiej w Wołominie w dniu 
25  czerwca  2009  roku  o  godzinie  14.10.  Przywitał  przybyłych  na  sesję  radnych  i 
zaproszonych gości.  Na sesji obecny był Komendant Powiatowy Policji Jerzy Piatkowski i 
Komendant Straży Miejskiej Jarosław Przybiński.
    
Pkt 1

Wybór sekretarza obrad.
Do pełnienia obowiązków sekretarza obrad  wybrany został radny Paweł Szczurowski, w 
głosowaniu jawnym za-18 głosów, przeciw-0, wstrz. - 0

Pkt 2

Ryszard Madziar – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej
odczytał wniosek Burmistrza Wołomina ( załącznik Nr 2 ) o wprowadzenie do porządku 
obrad projektów uchwał w sprawie:
− zatwierdzenia do realizacji przez Osrodek Pomocy Społecznej w Wołominie projektu 

systemowego pt. „ Wołomińskie szanse – powrót do aktywności”
(  radni  wyrazili  zgodę na wprowadzenie tej  uchwały do porządku obrad w głosowaniu 
jawnym za-18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0 )

− rodzaju,  warunków  i  sposobu  przyznawania  pomocy  zdrowotnej  nauczycielom 
korzystającym z opieki zdrowotnej

(  radni  wyrazili  zgodę na wprowadzenie tej  uchwały do porządku obrad w głosowaniu 
jawnym za-18 głosów, przeciw-0, wstrz.-0 )

Następnie prowadzący obrady odczytał porządek obrad, wraz z prowadzonymi zmianami, 
przesłany radnym wraz z zawiadomieniem o terminie sesji ( zał. Nr 3 do n.n. protokołu )
 Zmieniony porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym za – 18 głosów, przeciw-
0, wstrz. -0

Pkt 3

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28 maja 2009 roku został przyjęty bez 
uwag w głosowaniu jawnym za – 17 głosów, przeciw - 0, wstrz. - 1 osoba
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Pkt 4
Przewodniczący Komisji Rady przekazali informacje o pracach komisji między sesjami.

Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska –  Henryka Zabik
Komisja spotkała się dwukrotnie. Na pierwszym posiedzeniu członkowie komisji spotkali 
się  z  przedstawicielami  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  gminy  Wołomin. 
Omówiono  funkcjonowanie  i  sposoby  finansowania  zakupu  sprzętu  bojowego  tych 
jednostek. Na drugim posiedzeniu komisja zaopiniowała projekty uchwał skierowane pod 
obrady Rady Miejskiej. 

Komisja Oświaty – Jolanta Sawicka - Jurek
Komisja  spotkała się  jeden raz między sesjami.  Zaopiniowano uchwały skierowane na 
sesję. 

Komisja Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów Wiejskich – Marek Górski
Komisja  spotkała  się  jeden  raz  i  zaopiniowała  uchwały  skierowane  pod  obrady  Rady 
Miejskiej. 

Komisja Samorządu i Zadań Własnych Gminy – Janusz Krawczyk
Na spotkaniu zaopiniowano projekty uchwał. 

Komisja Finansów Gminnych – Zofia Michalik
Komisja zajmowała się opiniowaniem uchwał dotyczących finansów gminy.

Komisja Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia – Alina Czerska
Zaopiniowano uchwały które będą poddane procedurze uchwalania na toczącej się sesji

Komisja Kultury i  Sportu – Grzegorz Wajs
Komisja zaopiniowała projekty uchwał na sesję. 

Pkt 5
Informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Miejskiej  przedstawiła  Sekretarz  Gminy  Marzena 
Roszkowska. ( treść informacji stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu)

Pkt 6
Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Przedstawił informacje o swojej pracy między sesjami Rady Miejskiej w Wołominie.
W  tym  okresie  przedwakacyjnym,  kończy  się  półroczna  praca  w  tym  nad  realizacja 
zaplanowanego budżetu. Zbliżają się wakacje i Burmistrz ufał, żę tak Policja jak i Straż 
Miejska  podejmą  wszelkie  działania  by  te  wakacje  na  terenie  Gminy  Wołomin  były 
bezpieczne. 
Minął  kolejny  już  cykl  spotkań  władz  samorządowych  z  mieszkańcami.  Pod  koniec 
kwietnia  odbyło  się  pierwsze  z  nich  na  osiedlu  Partyzantów.  W  następnej  kolejności 
Burmistrz  Jerzy  Mikulski  odwiedził  inne  osiedla  w  Wołominie,  i  sołectwa.  Na  każdym 
spotkaniu towarzyszyli mu jego zastępcy, wiceburmistrz Krzysztof Antczak i wiceburmistrz 
Radosław Wasilewski,  naczelnicy wydziałów Ochrony Środowiska i  Rozwoju Obszarów 
Wiejskich - Małgorzata Izdebska, Inwestycji - Bożena Kucharczyk, Eksploatacji - Leszek 
Boruc oraz przedstawiciele PWiK i ZEC. 
Tradycyjnie  na  początku  każdego  zebrania  Burmistrz  Jerzy  Mikulski  informował 
mieszkańców o obecnie realizowanych i planowanych inwestycjach na terenie Wołomina 
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w odniesieniu do danego osiedla czy sołectwa. W krótkim zarysie przedstawiał założenia 
budżetu na 2009 rok,  podał  szczegóły dotyczące projektu uporządkowania gospodarki 
wodno -  ściekowej  oraz  budowy nowych nawierzchni  na  ulicach w Gminie.  W trakcie 
swoich  wystąpień  Burmistrz  poruszył  również  kwestie  planów  współpracy  z  Kolejami 
Mazowieckimi  dotyczącymi  modernizacji  szlaku  kolejowego  i  torowiska.  Ważnymi 
tematami były także modernizacja drogi 634 oraz budowa drogi S – 8 i S -17.

Palącą  kwestia  okazała  się  sprawa  kanalizacji  gminy.  Dla  mieszkańców 
najważniejsze  są  kwestie  związane  z  przyłączeniem  do  sieci  ,  odwodnieniem  ulic, 
kałużami  oraz  zniszczonymi  nawierzchniami  ulic  po  przeprowadzonych  pracach 
związanych głównie z realizacją projektu uporządkowania gospodarki wodno - ściekowej. 
Ostateczne zakończenie prac sieciowych określa się na grudzień 2009 roku. Poruszane 
również  były  zagadnienia  związane  z  ochroną  środowiska,  komunikacją  miejską, 
bezprzewodowym internetem oraz  możliwością  podłączenia  się  do  ciepłowni  miejskiej. 
Dużo uwagi poświęcono także zagadnieniom ochrony środowiska i nieczystości w gminie. 
Wiceburmistrz  Wasilewski  przedstawił  mieszkańcom  główne  punkty  regulaminu 
utrzymania  czystości  i  po raz  kolejny przypomniał  o  obowiązku podpisania umowy na 
segregację śmieci.

Jest to niezwykle cenna inicjatywa gdyż mieszkańcy praktycznie z pierwszej ręki 
mogli  uzyskać  wyczerpujące  informacje  na  interesujące  ich  problemy  i  zagadnienia. 
Niestety nie obyło się bez przykrych niespodzianek. Ku zadziwieniu władz i przedstawicieli 
PWiK okazało się, że w Duczkach pewna grupa mieszkańców przyłączyła się nielegalnie 
do sieci  kanalizacyjnej.  Dzięki  dobrej  współpracy PWiK i  inżyniera kontraktu udało się 
temu zaradzić. 
Kolejnym tematem były wybory do Europarlamentu. W dniu 7 czerwca odbyły się one na 
terenie całego kraju. Zakończyły się bez żadnych komplikacji. Wyniki są znane i to dzięki 
informacji publikowanej przez Krajowe Biuro Wyborcze jak i w lokalnej prasie na terenie 
Wołomina.  Burmistrz  podziękował  wszystkim  służbom,  które  uczestniczyły  w 
przeprowadzeniu wyborów. Sekretarz Marzena Roszkowska była Urzędnikiem Wyborczym 
w naszej gminie bardzo dobrze zorganizowała te wybory.  Nie było żadnych problemów 
formalnych.  Dostarczenie  protokołów  i  materiałów  wyborczych  odbyło  się  w 
zaplanowanym terminie.  Do połowy dnia następnego cała kampania wyborcza została 
zakończona.  Burmistrz  podziękował  Policji  i  Straży  Miejskiej  za  dobrą  współpracę  i 
zabezpieczenie   lokali  wyborczych  i  transportu  materiałów.  Nie  miały  miejsca  żadne 
incydenty. 
W okresie wakacyjnym wzmogą się prace inwestycyjne. Burmistrz chciał by radni mieli 
wiedzę o aktualnym stanie zaawansowania tych prac na terenie gminy dlatego przedstawił 
podstawowe informacje w tym zakresie:

.1Budowa wodociągu w ul. Szumiącej we wsi Leśniakowizna  
wystąpiono z wnioskiem o pozwolenie na budowę 

.2  Budowa wodociągu w drodze dojazdowej do ul. Nowa Wieś (dz.nr85/4)  
wystąpiono z wnioskiem o pozwolenie na budowę 

.3Budowa wodociągu w ul. Wołyńskiej:  
wyłoniono wykonawcę robót – Firma Tel-bud, 

.4Budowa wodociągu w ul. Kresowej  
trwają roboty budowlane termin zakończenia prac 02.07.2009 r

.5Przygotowanie  realizacji  zadania    pn.”Budowa  ścieżki  rowerowej  wraz  z   
chodnikiem na ul. Geodetów w ciągu drogi woj. Nr 635”

W dniu 13.05.2009r. w siedzibie MZDW w Warszawie odbyła się rada techniczna z 
udziałem przedstawicieli  Gminy, Projektanta, Urzędu Marszałkowskiego i  MZDW, 
kolejna Rada techniczna – 30.06.2009r.  Dla uzgodnienia stanu zaawansowania 
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prac  wykonywanych  przez  biuro  inżynieryjne,  które  wykonuje  ta  dokumentację. 
Należy  przypomnieć,  że  po  podpisaniu  stosownego  porozumienie  z  Urzędem 
Marszałkowskim, Zarząd Dróg Wojewódzkich dostanie od Gminy Wołomin pełną 
dokumentację  na  modernizację  zaplanowanego odcinka.  Ostatnie  uzgodnienia  z 
Dyrekcją  WZDM  w  tym  zakresie  pozwoliły  na  zaakceptowanie  budowy 
skrzyżowania ulicy Wiosennej z ulicą Geodetów.

.6Budowa ulicy Republikańskiej  
 Wprowadzono wykonawcę  na budowę,  termin  wykonania  do  dnia  10.08.2009r. 
Przedłużono termin wykonania, gdyż niektórzy mieszkańcy tej ulicy dopiero teraz 
podłączają swoje posesje do instalacji kanalizacyjnej.
Wyłoniono wykonawcę na pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego. 

.7Budowa ulicy Słowackiego  
         Uzyskano pozwolenie na budowę brakującej kanalizacji deszczowej w ul.     
         Słowackiego. Uzyskano pozwolenie Wojewody Mazowieckiego na budowę    
          kanału deszczowego na skrzyżowaniu ulicy Słowackiego z ul. 1 Maja w pasie drogi 
      Wojewódzkiej nr 634.W dniu 28.05.2009r. złożono wniosek do Starostwa Powiatowego 
         o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej.

.8Budowa ulicy Miłej  
trwają roboty budowlane  termin wykonania – 20.07.2009r.

.9Budowa ulicy Lwowskiej  
W dniu 20.05.2009r. złożono wniosek do Starostwa Powiatowego o zezwolenie na 
realizację inwestycji drogowej

.10Budowa ulicy Moniuszki wraz z miejscami parkingowymi do obsługi centrum   
miasta oraz parku przy ul. Moniuszki – projekty techniczne

 Podpisano umowę z wykonawcą  Termin zakończenia prac 30.10.2009r.
.11    Remont obiektu przy ul. Wileńskiej 32  

Prace budowlane trwają zgodnie z harmonogramem. Termin realizacji – do 15.09.2009 r. 
Obecnie trwają prace wykończeniowe przed zgłoszeniem obiektu do użytkowania. 

.12Budowa boisk i terenów rekreacyjno-sportowych przy Szkole   Podstawowej nr 
7 w Wołominie ul. Poprzeczna 6

Zakończono i odebrano roboty budowlane 
.13    Budowa boisk ( ZS-2  ,  ZS-5, ZS-3)-projekty techniczne  

W  dniu  22.06.2009r.  Rozstrzygnięto  postępowanie  przetargowe  na  wykonanie 
dokumentacji projektowej boisk.

.14W ramach nadzoru nad Funduszem Spójności  z  ostała dokonana analiza prac 
odtworzeniowych ulic przez firmy, które realizują inwestycje na terenie naszego miasta. 
W wyniku dobrej współpracy inżyniera kontraktu dla Funduszu Spójności i wydziałów 
naszego  urzędu,  do  odtworzenia  nawierzchni  niektórych  ulic  przystąpi  się  jako 
odtworzenie nawierzchni docelowej. Postanowiono więc, że odtworzenie np. takiej ul. 
jak  ul  Sikorskiego  gdzie  instalacje  wodnokanalizacyjne  były  wykonywane  w  dwóch 
kanałach będzie wstrzymane, by odtworzyć nawierzchnię już docelowo i by była ona 
na  całej  długości  w  jednakowych  rzędnych.  Tak  jest  to  robione  również  na  ul. 
Sienkiewicza,  Sikorskiego  czy  Moniuszki.  Asfalt  będzie  wykonywany  całościowo. 
Środki,  które  były  przeznaczane  na  poprawę  przejezdności  będą  wykorzystane  na 
nowe krawężniki  i  chodniki.  Nowa nawierzchnia  będzie  przystosowana  do  pełnego 
wykorzystania  systemu  deszczowego.  Obecnie  ten  system  nie  we  wszystkich 
miejscach spełnia swoja rolę.  Wykonawca tego systemu odtwarza jezdnie do stanu 
istniejącego przed rozpoczęciem robót. Natomiast rzędne kratek odpływowych są na 
poziomie docelowym i do momentu wykonania nowych nawierzchni nie spełniają swej 
roli.  Dlatego  wszystkie  działania  zmierzają  w  kierunku  jak  najefektywniejszego 
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wykonania  tych  inwestycji  drogowych,  przy  okazji  oszczędzając  część  środków 
finansowych . 
15. Modernizacja i rozbudowa oświetlenia w ulicach:

-  ul.  Gryczana,  ul.  Broniewskiego,  ul.  Nowa  Wieś,  Duczki  ul.  Konwaliowa,  Lipinki  ul. 
Borówkowa, Duczki ul. Sybiraków, Wołomin ul. Nowa Wieś, Lipiny Stare ul. Świętojańska 

16. Budowa Regionalnego Centrum Promocji Turystyki i Rekreacji w Wołominie-
Etap I budowa zespołu basenowego

18.06.2009r.  ogłoszono  postępowania  przetargowego  na  wykonawstwo  otwarcie 
ofert 21.07.2009r..

17. Monitoring wizyjny
26.05.2009 r. podpisano umowę z Telekomunikacją Polską na dzierżawę kanalizacji 
kablowej  dla  potrzeb  wykonania  przejścia  sieci  światłowodowej  przez  tory PKP. 
Przygotowano  i  przekazano  do  RZ  dokumentacje  potrzebną  do  ogłoszenia 
postępowania przetargowego na przejście sieci światłowodowej przez tory PKP.

INFORMACJA WYDZIAŁU URBANISTYKI :
Z dniem 1 czerwca stanowisko Naczelnika Wydziału objęła Pani Izolda Buzar. Burmistrz 
miał nadzieję, że  po okresie pewnego bezwładu, wydział ten uporządkuje wiele spraw.
W okresie  międzysesyjnym Wydział  ten  wydał  12  decyzji  o  warunkach zabudowy i  4 
decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego (.
Z dniem 19 czerwca br. wydzielono w strukturze organizacyjnej Wydziału stanowisko ds 
planowania przestrzennego oraz wprowadzono rejonizację załatwiania pozostałych spraw, 
w tym wniosków o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu:
- rejon północny Gminy - obręby: Helenów, Czarna 01- 04, Zagościniec 01- 09, Wołomin 
01- 22   
- rejon południowy Gminy - obręby: Mostówka, Majdan, Cięciwa, Leśniakowizna, Ossów 
01 - 04, Turów, Wołomin 35, 38, 39, 40 
- rejon wschodni Gminy - Lipinki, Duczki 01-06, Nowe Lipiny 01-07, Stare Lipiny, Wołomin 
25, 26, 31 
- rejon śródmiejski Gminy  23, 24, 26, 27-30, 32-34, 36, 37 
W chwili obecnej w Wydziale prowadzonych jest ok. 340 postępowań administracyjnych.
W toku procedowania jest 18 miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.

INFORMACJA REFERATU PLANOWANIA ROZWOJU I POZYSKIWANIA ŚRODKÓW

Przygotowano  złożono terminowo następujące wnioski:
− „Budowa Regionalnego  Centrum Promocji  Turystyki  i  Rekreacji  w  Wołominie 

Wołominie, etap I – budowa zespołu basenowego”. 
− „Przebudowa  ulicy  Moniuszki  wraz  z  miejscami  parkingowymi  do  obsługi 

centrum miasta oraz parku przy ulicy Moniuszki”. 
− „Budowa  uzupełnień  systemu  wodociągowo  –  kanalizacyjnego  na  obszarze 

Aglomeracji Wołomin”.
− „Budowa boisk i terenów rekreacyjno-sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 7 

w Wołominie ul. Poprzeczna 6” 
− „Adaptacja pomieszczeń szkoły w Duczkach dla potrzeb przedszkola” 
Przygotowano dokumentacje do wniosków:

− „Budowa  ogólnodostępnych  boisk  i  terenów  rekreacyjnych  przy  Szkole 
Podstawowej Nr 7 w Wołominie ul. Poprzeczna 6”. 

− „Termomodernizacja  budynku  Zespołu  Szkół  nr  2  w  Wołominie  przy  Al.  Armii 
Krajowej 81”
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− „Odbiór,  pakowanie,  transport  i  utylizacja  wyrobów azbestowych z  terenu gminy 
Wołomin”

− „Uzupełnienie gospodarki wodno-ściekowej na terenach wiejskich”
− Wniosek o pozyskanie dofinansowania na realizacje projektu „Ossów wrota Bitwy 

Warszawskiej 1920 r. „
Burmistrz zwrócił uwagę na temat adaptacji pomieszczeń szkoły dla potrzeb przedszkola 
w  Duczkach.     Termin  zakończenia  wykonania  dokumentacji  jest  odległy.  Jednak  z 
informacji  uzyskanych  od  wykonawców  szacowana  kwota  kosztów  tej  inwestycji  jest 
bardzo  duża  w  wysokości  ok.  7  mln.  zł.  będzie  to  wymagało  analizy  zasadności 
wydatkowania takiej kwoty. Ten temat należy przedyskutować na posiedzeniach komisji. 
Burmistrz  przypomniał,  że  cała  szkoła  w  Zagościńcu  z  salami  i  całym  zapleczem 
kosztowała ok. 6,5 mln. zł. 

POSTĘPOWANIA, W KTÓRYCH ZAWARTO UMOWY O UDZIELENIE       ZAMÓWIENIA   
PUBLICZNEGO:
1)   „USUWANIE AZBESTU- ODBIÓR, TRANSPORT I UTYLIZACJA ODPADÓW 
AZBESTOWYCH Z TERENU GMINY WOŁOMIN”  R
2)  PRZEBUDOWA ULICY REPUBLIKAŃSKIEJ NA ODCINKU OD UL. ARMIIKRAJOWEJ 
DO UL. GDYŃSKIEJ W WOŁOMINIE” 
3) BUDOWA SIECI WODOCIAGOWEJ I SIECI KANALIZACJI SANITARNEJ NA OŚ.
 ASNYKA W WOŁOMINIE”   
POSTĘPOWANIA ROZSTRZYGNIĘTE

1)  „MODERNIZACJA I ROZBUDOWA OŚWIETLENIA NA TERENIE GMINY 
WOŁOMIN.”
2)    „BUDOWĘ SIECI KANALIZAJI SANITARNEJ W UL. WILEŃSKIEJ W WOŁOMINIE 
NA ODCINKU OD UL. PIASKOWEJ W KIERUNKU UL. NOWEJ WRAZ Z ODEJŚCIAMI 
SIECI DO GRANICY NIERUCHOMOSCI ZABUDOWANYCH” 
3)   „WYKONANIE DOKUMENTACJI PROJEKTOWO- KOSZTORYSOWEJ DLA
 POTRZEB BUDOWY BOISK PRZY SZKOLE PODSTAWOWEJ NR 2, 3, 5 W 
WOŁOMINIE”.

SPOTKANIA, SEMINARIA, KONFERENCJE:
•29 – 31.05 – Posiedzenie Zarządu ZMP – Suwałki
•18-19.06 – zakończenie roku szkolnego
•19.06 – Odsłonięcie Gwiazdy Jerzego Lippmana w Łódzkiej Alei Gwiazd

Najistotniejsze  Zarządzenia Burmistrza Wołomina:
− W sprawie zmian w budżecie gminy Wołomin na 2009 roku
−  W sprawie zmian w składach osobowych Obwodowych Komisji Wyborczych
Burmistrz powiedział, że jest coraz większy kłopot z naborem do pracy w Obwodowych 
Komisjach  Wyborczych.  Nawet  minimalne  składy  komisji  nie  zostały  zgłoszone  rzez 
komitety wyborcze. Burmistrz musiał uzupełniać składy spośród wyborców. 

Maciej Łoś – radny
Zapytała  Burmistrza jaki  jest  aktualny stan przygotowań do budowy ul.  Tęczowej  i  ul. 
Wiosennej. Na kolejnych sesjach podejmowane były uchwały o wykupie nieruchomości 
pod tymi ulicami. Mówiło się wtedy, że trwają przygotowania do ich budowy. 
Prosił również by odpowiednie służby zwróciły uwagę na świecące się w ciągu dnia lampy 
uliczne by ewentualne awarie usuwać, by nie ponosić zbytecznych kosztów .
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Krzysztof Antczak – Zastępca Burmistrza
Udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez radnego Macieja Łoś. Wyjaśnił, że dalszych 
wykupów gruntów pod drogami nie będzie. Obecnie na mocy ustawy gmina występuje do 
starosty o wydanie pozwolenia na realizacje inwestycji celu publicznego. Starosta wydając 
decyzje pozwolenia na realizacje drogi, jednocześnie przenosi tytuły własności  działek 
lezących  w  pasie  drogowym.  Wydanie  decyzji  pozwalającej  na  realizację  drogi  daje 
jednocześnie gminie tytuł prawny do terenów leżących w pasie drogowym. Właścicielom 
wypłacane  są  odszkodowania.  W  przypadkach  gdy  dotyczy  to  nieruchomości 
zabudowanych gmina stara się wykupować te nieruchomości  od właścicieli  by uniknąć 
odwołań. Ulice : Tęczowa, Wiosenna, Partyzantów, Słowackiego, Lwowska i Lipiny B to są 
drogi  do  realizacji  w  ramach wieloletniego planu inwestycyjnego na podstawie  decyzji 
opartej  na  specustawie  drogowej.  W  bieżącym  roku  rozpocznie  się  realizacja  ulic 
Lwowską, Wiosenną, Tęczową i Słowackiego. W przyszłym roku będą realizowane ulice: 
Partyzantów i Długa. 

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że latarnie mogą się świecić w ciągu dnia, gdyż trwa modernizacja oświetlenia 
ulicznego i w ramach tej modernizacji trwa sprawdzanie jego sprawności. Również aura 
pogodowa może powodować awarie instalacji oświetleniowej. Osoby, które zauważą, że 
lampy uliczne świeca się w ciągu dnia, co może być oznaką awarii uradzeń automatycznie 
włączających i wyłączających oświetlenie uliczne, Burmistrz prosił o zgłaszanie tego faktu 
do Wydziału Eksploatacji Infrastruktury Gminy Urzędu Miejskiego w Wołominie. 
Burmistrz  uzupełnił  swoje  wcześniejsze  wystąpienie  o  informację  dotyczącą 
rozstrzygnięcia konkursów na dyrektorów szkół.  Rozstrzygniecie konkursu na dyrektora 
Zespołu szkół w Czarnej dał wynik pozytywny.  Nowym dyrektorem szkoły została Pani 
Teresa Kowalczyk. Wcześniej osoba ta pełniła funkcje Wicedyrektora w Zespole Szkół Nr 
5. Natomiast w Zespole Szkół Nr 3 konkurs nie dał rozstrzygnięcia. Na dzień dzisiejszy 
jest analizowana możliwość powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora tej placówki, na 
okres jednego roku, dotychczasowemu Wicedyrektorowi Pani Henryce Duda.  W Szkole 
Podstawowej Nr 7podjeto decyzję o powierzeniu Pani Alicji Olszewskiej funkcji dyrektora 
na kolejną 5-cio letnią kadencję. 

Henryka Żabik – radna
Pytała, jakie działania zostały podjęte w celu skrócenia czasu oczekiwania na wydanie 
decyzji o warunkach zabudowy ?

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Wcześniej  mówił,  o  działaniach  jakie  zostały  wprowadzone  przez  nowego  Naczelnika 
Wydziału  Urbanistyki,  polegających  na  podziale  miasta  na  obszary,  które  zostały 
przypisane pod opiekę poszczególnym pracownikom. Pracownicy ci będą przygotowywali 
decyzje  będące  odpowiedzią  na  wniosek  mieszkańca.  Nie  wszystkie  sprawy  będą 
przekazywane do realizacji firmie, która wspomaga urząd w tym zakresie. Część decyzji, 
tych prostszych, będzie mogła być przygotowywana przez pracowników by skrócić czas 
oczekiwania na wydanie takiej decyzji. 

Henryka Żabik – radna
Przekazała,  prośbę  mieszkańców  osiedla  „Kobyłkowska”  by  w  ramach  programu 
„Rozświetlony Wołomin” objąć teren przy torach od Stacji „Wołomin do stacji „Słoneczna”
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Pkt 7
Debata na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Wołomin. 

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że temat dotyczący bezpieczeństwa publicznego w naszym mieście i gminie 
jest  szalenie  ważny  czemu  dają  wyraz  liczne  debaty,  praca  Komisji  Bezpieczeństwa, 
ciągłym  kontaktowaniu  i  współpracy  z  Policją  Powiatową.  W  tym  obszarze  została 
powołana  również  Straż  Miejska,  która  działa  nie  w  ramach  samego  bezpieczeństwa 
publicznego lecz w zakresie ochrony ładu i  porządku w gminie.   Straż ma za zadanie 
wspomaganie służb odpowiedzialnych za realizację tematu bezpieczeństwa publicznego. 
Co roku składane jest sprawozdanie z pracy Komendy Powiatowej w Wołominie oraz ze 
stanu bezpieczeństwa na terenie  naszego miasta dla  zapoznania z  tym stanem Rady 
Miejskiej i analizy aktualnej sytuacji. Wprowadzenie tego tematu do porządku obrad miało 
na  celu  możliwość  podyskutowania   na  temat  możliwości  podjęcia   kolejnych  działań 
poprawiających poziom bezpieczeństwa w naszej  gminie.  Na to  spotkanie zaproszony 
został  Komendant  Powiatowy  Policji  Jerzy  Piątkowski  i  Komendant  Straży  Miejskiej 
Jarosław Przybiński. Będzie więc możliwość omówienia sprawozdań. 
Jednym z punktów sesji  jest  również temat gier hazardowych. W tym zakresie zostało 
podjęte współdziałanie z Komendą Policji na skutek wniosków i uwag, które spływały od 
komisji rady jak i od poszczególnych radnych i przedstawicieli jednostek pomocniczych. 
Komendant przesłał stosowna informacje na temat punktów  gier hazardowych. Burmistrz 
poprosił Komendanta Policji o odniesienie się do tego tematu w jego wystąpieniu. Hazard 
stał się  formą uzależnienia która w ostatnim czasie nasila się. Uzależnienie to ma wpływ 
na bezpieczeństwo. Jest ono elementem o którym ostatnio dużo się dyskutuje w mediach. 
Burmistrz  poprosił  o  wystąpienia  Komendanta  Policji  Jerzego  Piątkowskiego  i 
Komendanta Straży Miejskiej Jarosława Przybińskiego. 

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Radni  otrzymali  do  wglądu  sprawozdanie  z  pracy  Komendy  Powiatowej  Policji  w 
Wołominie  wraz  z  informacja  o  stanie  bezpieczeństwa.  Radni  otrzymali  również 
zestawienie bieżących danych statystycznych w zestawieniu również z 2007 rokiem.  Jest 
to spowodowane faktem, że komendant objął funkcje Komendanta Powiatowego Policji w 
Wołominie  w 2006 roku tj.  trzy lata  temu.  Przedstawiając  te  dane chciał  wykazać jak 
pracuje zespół funkcjonariuszy pod jego kierownictwem. Jakie są wyniki tej  pracy, plus 
wiedza  bieżąca.  Jeżeli  spojrzeć  na  kolumnę  przestępstw  stwierdzonych  to  w  okresie 
styczeń  –  maj  liczba  tych  przestępstw  jest  większa  niż  w  analogicznym  okresie  roku 
2008.Przyczyn tego stanu rzeczy jest wiele m.in. kryzys. Choć to słowo uważane jest jako 
słowo wytrych , to jeżeli chodzi o bezpieczeństwo to jest to istotna kwestia. W tym okresie 
wzrosło  bezrobocie,  wiele  osób  wróciło  z  Wielkiej  Brytanii.  To  wszystko  się  razem 
generuje. 
Jeżeli zaś chodzi o skuteczność policji to należy zwrócić uwagę na 2008 ro i porównać go 
do 2009 roku.  W 2008 wykrywalność była na poziomie 64,4%, za  pięć miesięcy 2009 
roku  wskaźnik  ten  wynosi  67% tj  prawie  3%  wzrost  wykrywalności.  Wykrywalność  w 
bójkach i pobiciach wykrywalność to 100%. Gorzej jest przy kradzieżach rzeczy i mienia. 
Problem polega na zdarzeniami na linii średnicowej. Zasada jest taka, że postępowanie 
prowadzone jest tam gdzie darzenie zostało zgłoszone. Większość z nich zgłaszana jest 
na  posterunek  w  Wołominie.  Aby  zapobiec  i  ograniczyć  to  niekorzystne  zjawisko,  od 
stycznia  br.  prowadzone są  bardzo intensywne działania  wspólnie  ze  Służbą Ochrony 
Kolei. Przestępczość na liniach średnicowych dotyczy nie tylko Gminy Wołomin ale całego 
powiatu wołomińskiego.  Obecność przedstawicieli  obu służb w pociągach jest  bardziej 
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widoczna. 
Wiele osób lubi sobie przysnąć w pociągu. Umożliwia to złodziejom kradzież rzeczy. Wiele 
z tych osób jest też w stanie nietrzeźwym i nie są nawet w stanie określić gdzie padły 
ofiarą przestępców w tym kradzieży.  Kolejna kwestią  jest  kradzież  samochodów.  Tutaj 
ilość zdarzeń zmalała w 2009 r. do analogicznego okresu lat poprzednich.
Ilość włamań utrzymuje się na stałym poziomie. 
Ilość rozboi wzrosła ale wzrosła również skuteczność ich wykrywania. Wynika to z faktu, 
że zwrócono szczególną uwagę na nowy obszar powstawania tych rozboi to jest obszary 
szkół.  Wiele  osób  nie  zdaje  sobie  sprawy,  że  fakt  zabrania  pieniędzy   lub  kanapek 
uczniom przez ich kolegów to  również jest  rozbój.   W naszych szkołach z poziomem 
bezpieczeństwa nie jest najlepiej.  Dotyczy to również terenów wokół szkół. Komendant 
rozmawia  na  ten  temat  z  Burmistrzem.  Te  rozmowy  spowodowały  rozmieszczenie 
monitoringu wokół szkół. System monitoringu pomógł ograniczyć to wszystko co się złego 
dzieje wokół tych szkół. 
Kolejną kwestią są przestępstwa narkotykowe. W ubiegłym roku wykryto 66 przestępstw 
narkotykowych. Do połowy br. wykryto ich już 70. Policja ma jednak świadomość, że jest to 
tylko część tej liczby przestępstw dokonywanych. Ostatnio dodatkowo dwóch policjantów 
zajmuje się tą przestępczością. Wykrywalność tych przestępstw wzrosła. 
O 3% wzrosła również wykrywalność przestępstw w sferze kryminalnej. 
Na pytania o limity przejechanych kilometrów, Komendant odpowiedział, że takie limity nie 
są  stosowane.  Policja  stara  się  szukać  oszczędności  w  innych  działach.  Wprawdzie 
budżet  w roku  bieżący został  okrojony o  prawie  20% w stosunku do roku  ubiegłego. 
Jest mniej na nagrody dla policjantów, ograniczone są rozmowy telefoniczne. Ale nie ma 
ograniczeń na paliwo do radiowozów i na każdą interwencję policjanci dojadą. 
Policja  nie  prowadzi  badań  statystycznych  co  do  skuteczności  i  ilości  wykrywanych 
przestępstw  dzięki  monitoringowi  wizyjnemu  na  terenie  miasta.  Jednak  na  podstawie 
analizy  bezpieczeństwa  w  miejscach  publicznych  oraz  wykorzystania  monitoringu 
miejskiego  Komendant  poinformował,  że  zapisy  tego  monitoringu  w  badanym  okresie 
2008  -2009  wskazują  na  fakt,  iż  system  niejednokrotnie   był  wykorzystywany  do 
potwierdzania  popełnionego  przestępstwa  czy  wykroczenia  na  terenie  miasta  lub 
potwierdzania informacji wynikających z przesłuchań świadków lub sprawców przestępstw 
i  wykroczeń. Klasyfikacja tych przestępstw była rożna i  dotyczyła m.in.  nieobyczajnych 
wybryków, zniszczenia mienia, spożywania alkoholu w miejscach publicznych czy palenia 
papierosów  przez  osoby  nieletnie.   Ponadto  pracownicy  monitoringu  zaobserwowali 
wykroczenia w ruch drogowym , takie jak parkowanie w miejscach niedozwolonych, które 
były  zgłaszane  do  zespołu  dyżurnych  Komendy Powiatowej  w  Wołominie  i  rozliczane 
mandatowo przez załogi patrolowe. 
Na  szczególna  uwagę  zasługuje  fakt  ujęcia  niebezpiecznych  przestępców  w  roku 
ubiegłym, na terenie objętym monitoringiem, na przejeździe kolejowym PKP Słoneczna.
W roku ubiegłym, przy współpracy ze Strażnikami Miejskimi,udało się ujawnić i ograniczyć 
wyrzucanie odpadów z domów prywatnych do koszy miejskich. 
Na przestrzeni omawianego okresu, odczyty monitoringu pomogły w ustaleniu sprawców 
przestępstw, odtworzeniu kolizji drogowych, choć nie zawsze rejestry z kamer nie zawsze 
pokazywały  sam moment  przestępstwa  czy  zdarzenia  drogowego.  Dostarczały  jednak 
informacji o otoczeniu i ludziach którzy mogliby być świadkami tego zdarzenia pomogą w 
ustaleniu faktów. W wielu przypadkach pomogło to w rozwikłaniu spraw kryminalnych. 
Duże znaczenie ma usytuowanie kamer w okolicach dworców PKP. Daje to możliwość 
obserwacji  przemieszczania się np. kibiców klubów sportowych którzy często zakłócają 
spokój. Każdorazowo pracownicy monitoringu są informowani o przejeździe kibiców przez 
teren  powiatu  i  w  razie  zauważenia  niepokojących  zdarzeń,  swoje  spostrzeżenia 
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przekazują  dyżurnym  komendy  powiatowej.  To  skraca  okres  reakcji  patroli.  Ponadto 
kamery monitoringu działające w okolicach szkół miasta Wołomin wpływają na interwencje 
pedagogów  w  momencie  opuszczania  placówek  przez  wagarowiczów,  typowania 
sprawców  bójek  i  kradzieży  w  rejonach  szkół.   Informacje  te  przekazywane  są 
funkcjonariuszom Zespołu ds Nieletnich Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji 
w  Wołominie.  W  razie  potrzeby  materiał  dowodowy  jest  zabezpieczany  do  momentu 
rozpatrzenia  konkretnych  zdarzeń.  W  chwili  obecnej  nie  ma  możliwości  oszacowania 
wszystkich zdarzeń w których monitoring był w jakimś stopniu pomocny gdyż wiązałoby 
się  to  z  koniecznością  szczegółowej  analizy  wszystkich  materiałów  dowodowych 
poszczególnych  spraw.  Jednak  należy  jednoznacznie  stwierdzić,  że  w  miejscach 
funkcjonowania kamer monitoringu zdarzenia  przestępcze mają charakter incydentalny. 
Mieszkańcy Wołomina wiedzą gdzie kamery są zainstalowane. „Wpadają” przestępcy , 
którzy gościnne przebywają na terenie miasta. Władze gminy planują dalszą rozbudowę 
monitoringu miasta.  Materiały pozyskane z tego monitoringu są coraz lepszej  jakości  i 
pomagają  niejednokrotnie  w  identyfikacji  przestępców  dzięki  temu  materiałowi 
dowodowemu. Za to Komendant podziękował władzom samorządowym. 
Podgląd  kamer  monitoringu  miejskiego  jest  w  Komisariacie  na  ul.  Legionów,  oraz  w 
siedzibie Straży Miejskiej. 
Nastąpiła eskalacja i brutalizacja przestępstw. Po raz pierwszy od trzech lat odnotowano 
napad na bank tj. na placówkę SKOK. Sprawca został zatrzymany.
Komendant  Policji  bardzo  pozytywnie  ocenił  akcję  „Rozświetlony  Wołomin”.  Z  jego 
doświadczenia wynika, że tam gdzie świecą się latarnie jest bezpieczniej. 
Prawidłowo też  układa się współpraca Straży Miejskiej z Policją.
Kolejnym tematem, który poruszył  wcześniej   Burmistrz Jerzy Mikulski,  a teraz omówił 
Komendant Jerzy Piątkowski są funkcjonujące na terenie gminy automaty do gry. Jest on 
przeciwny powstawaniu punktów w których ustawiane są automaty do gier hazardowych, 
gdyż one mają działanie kryminogenne. Choćby dlatego, że od hazardu uzależniają się 
zarówno dzieci, młodzież jak i  osoby dorosłe. Na terenie gminy takich punktów jest już 
73.Dzieci  i  młodzież  podbierają  pieniądze  rodzicom  i  ie  tylko,  a  dorośli  topią  w  tym 
procederze wszystkie posiadane pieniądze.  Jednak miejscowe władze jak i organy policji 
nie  mają  wpływu  na  liczbę  takich  punktów  gier  hazardowych.  Funkcjonują  one  na 
podstawie pozwolenia Ministra Finansów. Komendant wraz ze swoimi współpracownikami 
może  jedynie  służyć  pomocą  w  zakresie  monitorowania   i  diagnozowaniem  takich 
punktów.  Zgodnie z ustawą w jednym pomieszczeniu może być ustawionych 3 automaty 
do gry. Na prośbę Urzędu Miejskiego Policja bada gdzie nielegalnie w pomieszczeniach 
zostały  postawione  ścianki  działowe celem obejścia  przepisów.   Zaniepokojenie  budzi 
fakt,iż mimo tego że ustawa zabrania osobom do lat 18 przebywania w takich miejscach, 
to ich właściciele tego nie przestrzegają. Należy rozważyć interwencję u ustawodawcy by 
ewentualnie licencjonować te usługi tak jak przy sprzedaży alkoholu. Ten barak możliwości 
jakichkolwiek sankcji  jest absolutnym absurdem. 

Janusz Krawczyk – radny
Zapytał ilu jest dzielnicowych w gminie Wołomin ?

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
odpowiedział, że w gminie Wołomin jest 6 dzielnicowych. Zgadza się z tym, że na 12 gmin 
jest za mało. Obecnie Komendant ma 20 wakatów.  To jest już o wiele mniej niż dwa lata 
temu, gdy tych wakatów było 50.  Podczas swojej pracy w naszym powiecie udało mu się 
pozyskać 30 pracowników z Warszawy za zgodą Komendanta Stołecznego Policji. Jednak 
dopóki nie zatrudni się policjantów na tych 20 etatach nie można myśleć o przesunięciu na 
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stanowiska  dzielnicowych.   To  co  najbardziej  potrzebne  jest  mieszkańcom  to  służby 
interwencyjne. 

Maciej Łoś – radny
W  zestawieniu,  które  otrzymał  są  trzy  rubryki:  rodzaje  przestępstw,  przestępstwa 
stwierdzone i wykrywalność.   Brak mu w rubryki „Prewencja” czyli niedopuszczenie do 
popełnienia przestępstwa i tym, zdaniem radnego,  mógłby się komendant pochwalić.
Radny  przeliczył  sobie,  że  w   2008  roku  miesięcznie  popełniono  114  przestępstw. 
Natomiast w okresie 5 miesięcy roku bieżącego to jest 148 przestępstw miesięcznie. 
Zapytał również jaka jest liczba policjantów, którzy pracują na ulicach Wołomina tzn. ilu 
policjantów dziennie patroluje ulice gminy ?

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Poprosił radnego by wskazał sposób w jaki policzyć przestępstwa do których nie doszło. 
On  nie  zna  takiego  sposobu.  Można  mówić  o  ilości  przestępstw  zgłoszonych  i 
zarejestrowanych, ale nie można policzyć przestępstw do których nie doszło. 
Wzrost  dynamiki  przestępstw  został  wykazany w  zestawieniu,  dlatego  komendant  nie 
zmniejszy  liczby  służb  interwencyjnych.  Mieszkańcy  widzą  te  służby  w  pojazdach  i 
mundurach oznakowanych. Poinformował jednak, że policjanci operacyjni poruszają się w 
nieoznakowanych pojazdach w odzieży cywilnej. Dziennie po terenie powiatu aktywne są 
dwie  lub  trzy  oznakowane  interwencyjne  załogi  policyjne.  Do  tego  należy  dodać  6 
dzielnicowych,  załogi  prewencyjne  oraz  ruch  drogowy  który  tez  służy  utrzymaniu 
bezpieczeństwa. 

Maciej Łoś – radny
Wyjaśnił,  że  zadając  pytanie  chodziło  mu  o  to,  żeby komendant  powiedział  np.  iż  w 
miesiącu  maju  policjant  zapobiegł  trzem  czy  pięciu  włamaniom.  Uważał,że  to  można 
policzyć bo im więcej policjantów na ulicach tym większe prawdopodobieństwo, że nie 
dojdzie do wielu przestępstw. Kradzieży czy włamań nie można przewidzieć, jednak gdyby 
było więcej policjantów na ulicach, to np. młody człowiek, który po raz pierwszy ma zamiar 
dopuścić  się  takiego  przestępstwa,  powstrzymałby  się  widząc  ich  w  pobliżu.  Na  tym, 
zdaniem radnego, polega właśnie  prewencja.  

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Powiedział,  że to złodziej i  włamywacz pilnują policjanta w mundurze a nie na odwrót. 
Komendant  nie  potrafi  jednak  oszacować  ile  razy  złodziej  widząc  mundur  policjanta 
odstąpił od przestępstwa. Nie ma takiego narzędzia by to ustalić. Zgodził się, że im więcej 
policjantów na ulicach tym lepiej. Przytoczył jednak kilka danych  dotyczących czasu pracy 
policjantów. Pensjum policjanta to jest 40 godzin tygodniowo. Tydzień liczy 7 dni razy 24 
godziny to  jest  w sumie 168 godz.  Cztery razy 40  godz.  to  jest  160 godz.  Pozostaje 
jeszcze 8 godzin.  Do tego dochodzą urlopy, szkolenia  i zwolnienia. Aby zapewnić ciągłą 
służbę   jednego  patrolu  dwuosobowego  na  ulicy  to  potrzeba  10  policjantów.  Trzeba 
przestrzegać czasu służby. 

Jolanta Sawicka – Jurek – radna
Zapytała  jakie  działania  policji  Komendant  uważa  za  skuteczne  w  zapobieganiu 
przestępczości wśród młodzieży ? Zapytała również jakie działania należałoby podjąć w 
przyszłości  by  przeciwdziałać  tej  przestępczości:  może  większe  współdziałanie  ze 
szkołami,  a  może  można  podjąć  jakieś  inne  działania  ?  Czy podejmowane  są  jakieś 
działania  uświadamiające  młodzież  o  grożących  im  niebezpieczeństwach  czy  to  na 
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drogach czy w zetknięciu z grupami przestępczymi ?

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Mówił wcześniej o tym, że wykrywalność przestępstw wśród nieletnich jest coraz większa 
co  jest  dowodem  na  to,  że  współpraca  ze  szkołami  jest  coraz  lepsza.  Dyrektorzy 
zgłaszają wszystkie przypadki podejrzenia o posiadanie narkotyków.  Komendant stara się 
aby w terenie była jak największa liczba policjantów również tych po cywilnemu. Nawet 
pracownicy aresztu, zostali skierowani na patrole uliczne gdy nie było aresztantów. 
Jako prewencje należy uznać cykl audycji radiowych i telewizyjnych jak również artykułów 
w prasie, co zrobić by nie ułatwić działań włamywaczom i złodziejom kieszonkowym. Jak 
się przed nimi zabezpieczać. Sam Komendant w udzielonym wywiadzie dla lokalnej prasy 
informował jak należy podpisywać umowy z firmami ochroniarskimi. Wiele firm w swoich 
umowach stosuje zapis, że w przypadku włamania  powiadamia się  najpierw właściciela. 
Gdy klient jest na urlopie  to policja zgłoszenie może mieć dopiero po dwóch tygodniach. 
Co wtedy można zrobić.   Klauzula  powinna brzmieć  „że niezwłocznie  powiadamia się 
policję”.
Komendant poinformował też, że na wniosek dyrekcji szkół, policjanci z pionu prewencji 
Wydziału  Kryminalnego  prowadzą  pogadanki  z  młodzieżą  na  temat  bezpiecznych 
zachowań.  Również  policjanci  z  Wydziału  Ruchu  Drogowego  prowadzą  szkolenia  do 
egzaminu  na  kartę  rowerową.  Podano  informację  w  prasie,  aby  rodzice  zgłaszali  do 
kontroli autokary, którymi dzieci są przewożone na kolonie. Jest wyznaczony jeden punkt 
w Wołominie na parkingu pod Kauflandem gdzie w określonych godzinach dyżuruje załoga 
z Wydziału Ruchu Drogowego. 
Od  września,  we  współpracy  z  radnym  Grzegorzem  Wajsem,  będzie  prowadzone 
szkolenie dla rowerzystów „Bezpieczne zachowania na drogach”

Marek Górski – radny
Dla  radnego  zatrważającym  jest  wzrost  przestępstw  związanych  z  narkotykami. 
Pocieszającym jest wskaźnik wykrywalności. Jest to prawdopodobnie wynik współpracy z 
dyrektorami szkół i pedagogami.

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Powiedział, że dynamika wykrywalności przestępstw powinna wzrastać przede wszystkim 
w  dwóch  obszarach  co  będzie  świadczyło  o  dobrej  pracy  komisji.  Są  to  obszary 
przestępstw dotyczących narkotyków, przestępstw gospodarczych i korupcyjnych. Ma na 
to wpływ wiele czynników nie tylko współpraca z pracownikami szkół. 
Jak  bardzo  poważnym  problemem  są  przestępstwa  związane  z  narkotykami,  niech 
świadczy  fakt  ,  że  w  Komendzie  Stołecznej  został  powołany  odrębny  Wydział  do 
Zwalczania Przestępczości Narkotykowej. 

Marek Górski – radny
Wiadomym  jest,  że  szkoły  są  tym  miejscem  gdzie  młodzież  może  spotkać  się  z 
narkotykami.  Zapytał  jednak,  gdzie  w  Wołominie  są  takie  miejsca  zagrożeń,  gdzie 
sprzedawane są narkotyki.  Być może Policja zna takie miejsca, gdzie warto by było żeby 
mieszkańcy również zwracali uwagę na to co się tam dzieje. 

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Nie może oficjalnie podać informacji o takich miejscach o które pyta radny Marek Górski. 
Wszystkie takie podejrzane miejsca są sprawdzane i są pod stałą obserwacją. 
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Marek Górski – radny
Powiedział, że mieszkańcy Zagościńca zgłosili  przypadki handlu narkotykami  i miejsca w 
których  to  się  odbywa.  Była  bardzo  skuteczna  interwencja  Policji.  Za  to  mieszkańcy 
Zagościńca są wdzięczni.  Z posiadanej  wiedzy jako rodzica wiadomym mu jest,  że w 
szkole do której uczęszczają jego dzieci takiego problemu nie ma, więc spoglądając na 
przedstawione statystyki jest zatrwożony.  
Zapytał Komendanta, jakie są wyniki realizacji programów walki z przestępczością wśród 
młodzieży, które były kiedyś przedstawiane radnym ?
Rozważał możliwość instalacji radaru,  do pomiaru prędkości samochodów, w miejscach w 
których najczęściej dochodzi do wypadków drogowych z udziałem pieszych.  Mógłby być 
on przenośny i instalowany okresowo w rożnych miejscach. 

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Niezależnie od różnych programów, policjanci jeżdżą do szkół i uświadamiają młodzieży 
co jest przestępstwem i jak ich unikać. Zabranie kanapki koledze jest również rozbojem w 
świetle  kodeksu  karnego,  że  zmiany  w  legitymacjach  szkolnych  bez  uprawnienia 
kwalifikowane są jako fałszowanie dokumentów.  Jest to ciągła, codzienna praca.
Jeżeli chodzi o foto radary to nie widzi problemu. Sprzęt jest w posiadaniu policji i można 
go zainstalować. Poprosił o wniosek radnego w których punktach chciałby by taki sprzęt 
był zainstalowany. Oprócz tego komenda użytkuje pojazd nieoznakowany, wyposażony w 
niezbędny sprzęt do rejestracji wykroczeń drogowych. Policjanci dokonują również kontroli 
przy jego użyciu. 

Henryka Żabik – radna
W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Marka Górskiego dotyczącej programów walki z 
przestępczością,  zwróciła uwagę, że w przedłożonym sprawozdaniu jest informacja, że w 
2008 roku realizowane były i  są nadal cztery programy: „Stop żebractwu”, „Bezpieczne 
imprezy”,  „Świadomi,  przygotowani  i  bezpieczni”  i  „Kibic”.  Zapytała,  czy  są  one 
kontynuowane, w jakich szkołach a może są zakończone ?

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Wyjaśnił,  że  nie  są  to  wszystkie  realizowane  obecnie  programy.  Od  programu  „Stop 
żebractwu” odstąpiono, gdyż to zjawisko w Polsce jest śladowe. „Bezpieczne imprezy” - 
program jest kontynuowany „non stop” i dotyczy to również imprez masowych. Program 
ten wiąże się również z programem „Kibic”. Wejście Klubu „Dolcacn” do I ligi jest promocja 
dla powiatu ale jest to duży problem i ogrom pracy dla policji. Na mecze tej drużyny jest 
potrzeba  angażowania  dużo  większej  liczby  policjantów.  Na  ostatni  mecz  tej  drużyny 
przyjechali  kibice  z  drużyny  przeciwnej.  Dla  zapewnienia  porządku  i  bezpieczeństwa 
sprowadzono oddział  prewencji  z  Warszawy oraz  armatkę   wodną.  Zabezpieczane są 
również linie średnicowe, gdy kibice „LEGII Warszawa” jadą na mecz. 
Prowadzone są również programy w szkołach np. „Bezpieczna droga”. Dzieci są cały czas 
szkolone.  Oczywiście  nie  we  wszystkich  szkołach  równocześnie  .  Odbywa  się  to 
cyklicznie.
                                                           Na sesje przybył Andrzej Żelezik godz. 15.35
Zofia Michalik – radna
Powiedziała,  że w przypadku podpisywania umowy z firma na ochronę nieruchomości, 
trzeba  wskazać  dwie  osoby  upoważnione  do  podejmowania  decyzji  w  przypadku 
nieobecności  właściciela.  Dlatego  nie  powinno  być  takiej  sytuacji,  że  policja  nie  jest 
powiadomiona o zdarzeniu. 
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Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
To co powiedział o umowach z firmami ochroniarskimi zna z autopsji. Widział takie umowy 
bo pokazywały mu je osoby pokrzywdzone. Informował o tym tylko dlatego by przekazać 
wiedzę jak można zadbać o swój interes.

Henryk Świerżewski – Sołtys wsi Majdan
Skarżył się, że pomimo iż pełni funkcje sołtysa już 15 rok, gdy zgłosił się do dyżurnego na 
komisariacie  z  problemami  które  przekazali  mu  mieszkańcy wsi  i  chciał  rozmawiać  z 
komendantem,  otrzymał  informację,  że  Komendant  przyjmuje  interesantów  tylko  w 
poniedziałki w godzinach między 15.00-17.00. 
Drugą poruszoną przez sołtysa sprawą był fakt, że we wsi Majdan zaistniał jakiś incydent. 
Zgłosił  wydarzenie  policji.  Następnie  domniemany  sprawca  pojawił  się  w  okolicy  jego 
domostwa  chcąc  go  zastraszyć.  O  tym  fakcie  sołtys  również  zawiadomił  policję. 
Policjanci  podjęli  dość  szybko  interwencję.  Sołtys  poinformował,  że  jego  służba  przy 
pełnieniu  tej  funkcji  trwa  24  godziny  na  dobę  i  o  każdej  porze  dnia  i  nocy  zgłasza 
zaobserwowane  incydenty.  Dziwił  się  dlatego,  że  na  rozmowę  z  komendantem  musi 
czekać tydzień. 

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Wyjaśnił  Panu  Sołtysowi,  że  we  wszystkich  urzędach,  kierownik  tego  urzędu  ma 
wyznaczone  dni  i  godziny  przyjęć  interesantów.  Wynika  to  z  zapisów ustawy  Kodeks 
postępowania Administracyjnego. Jest to w interesie obywateli. Kierownik takiej jednostki 
w tym czasie nie planuje sobie żadnych innych działań. Jest do dyspozycji  interesantów. 
Gdy ktoś chce się zobaczyć z Komendantem w innym terminie niż wyznaczony, bo ma 
taką  potrzebę,  to  jest  przyjmowany  w  miarę  wolnego  czasu  Komendanta.  W  innym 
przypadku wszystkie zgłoszenia i informacje przyjmuje oficer dyżurny komendy policji. Tak 
więc  informacja  przekazana  Sołtysowi  przez  dyżurnego  była  prawidłowa.  Komendant 
Powiatowy Policji zaprosił Pana Sołtysa na rozmowę w każdy poniedziałek w godz. 15.00-
17.00. Na forum Rady Miejskiej Pan komendant nie chciał rozpatrywać indywidualnych 
spraw. 

Jerzy Kielak – Sołtys wsi Mostówka
Powiedział, że statystyka, o której mówił Komendant Jerzy Piątkowski jest jedną z metod 
badania zjawiska jakim jest przestępczość. Gdy spojrzeć z innej strony to zobaczy się inna 
twarz przestępczości.  Jest przeciwnikiem  działań podejmowanych przez służby drogowe. 
Działania  te  skupiają  się  do stawania w lesie  z  radarem ,  przy pustej  drodze.  W tym 
samym czasie na sąsiedniej drodze odbywa się „rodeo” samochodowe, motocyklowe czy 
kładowe. Tam nikt nie zagląda i nie można się nikogo doprosić o interwencję.  
Zwrócił  również uwagę na fakt,  że w Wołominie jest  dużo psów groźnych ras.  Te psy 
chodzą bez kagańców i często bez smyczy. Mieszkańcy nie czuja się bezpiecznie w ich 
pobliżu.
Pan  Sołtys  pochwalił  pracę  niektórych  policjantów.  Jego  zdaniem  w  Komendzie 
Powiatowej Policji w Wołominie  pracuje wielu bardzo dobrych policjantów. 

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Prosił, aby wszelkie uwagi co do pracy służb jemu podległych.  Nadzoruje pracę ok. 300 
policjantów. Być może któryś z nich źle wypełnia swoje obowiązki. Przez te kilka lat pracy 
na tym terenie z niektórymi z nich się rozstał. Dobrą pracę potrafi docenić. W komendzie 
zatrudniony  jest  oficer  kontrolny,  który  po  otrzymaniu  sygnału  o  niewłaściwej  pracy 
policjantów, natychmiast sprawę bada. 
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Co  do  psów,  które  są  prowadzane  w  miejscach  publicznych  bez  odpowiedniego 
zabezpieczenia, to zgodnie z kodeksem wykroczeń jego właściciel jest karany mandatem 
w  wysokości  200  zł.   rola  policji  jest  rozliczanie  właścicieli  psów  za  niezachowanie 
właściwych środków bezpieczeństwa tj. smycz i kaganiec.  Co do bezpańskich psów to 
temat należy do kompetencji Burmistrza i jest załatwione. Te psy nie pojawiają się już na 
mieście. 

Jarosław Przybiński – Komendant Straży Miejskiej
Straż  Miejska  podjęła  wiele  działań  związanych  głównie  z  porządkami  w  mieście. 
Szczegółowo jest to opisane w sprawozdaniu. Przeprowadzono kontrolę  1200 posesji. 
Spowodowało to zawarcie ok. 400 umów na wywóz nieczystości stałych i ok. 200 umów 
na wywóz nieczystości płynnych.  
Statystyka  prowadzona  jest  od  września  ub.  Roku.  Jej  wyniki  są  porównywalne  do 
wyników pierwszego kwartału roku bieżącego. Wyniki pracy strażników są zauważalne. 
Na początku strażnicy udzielali  mieszkańcom pouczeń. W tamtym roku liczba pouczeń 
3200. Pouczenie jest najniższa kara za wykroczenie.  Jest to odnotowane. Mandaty karne 
są  nakładane od  miesiąca października.  Nałożono  103 mandaty na  kwotę  10  000 zł. 
Głównie są to mandaty za niewłaściwe parkowanie w tym parkowanie na trawnikach. 
Drugą  częścią  działalności  są  kontrole  miejsc  zagrożonych  -  1390  .  przeprowadzono 
kontrole  punktów  sprzedaży  alkoholu-  tych  kontroli  było  1090.  Kontroli  na  osiedlach 
mieszkaniowych – 960. 
Głównym  problemem  jest  targowisko  miejskie  i  sprawa  parkowania  samochodów  w 
tamtym rejonie w dni targowe. 
Straż Miejska od miesiąca stycznia ma podgląd monitoringu. Pierwsze sprawy skierowano 
do sądu. 

Ryszard Madziar – Wiceprzewodniczący Rady
zapytał,  jaki  jest  stan  osobowy  Straży  Miejskiej  w  Wołominie  ?  Ile  było  podjętych 
interwencji wynikłych z telefonicznych zgłoszeń mieszkańców ?

Jarosław Przybiński – Komendant Straży Miejskiej
Poinformował, że interwencji o które pyta Pan Wiceprzewodniczący w ub.r. było 363 w 
bieżącym roku jest to na tym samym poziomie. Telefon interwencyjny do straży Miejskiej 
jest już powszechnie znany i większość obywateli zgłasza powstające problemy. 
Od  czerwca  2009  roku  jest  zatrudniona  druga  osoba  na  stanowisku  kierowniczym. 
Natomiast obecnie trwa kolejny nabór.  Ostatnio jedna osoba została zwolniona i  jedna 
zatrudniona. 

Zofia Michalik – radna
Zapytała,  czy  mieszkańcy  zgłaszają  przypadki  spalania  śmieci  w  tym  plastików  na 
posesjach. 

Jarosław Przybiński – Komendant Straży Miejskiej
Problem ten istniał jesienią i podejmowano interwencję. Obecnie to zjawisko jest znacznie 
mniejsze.

Maciej Łoś - radny
Zwrócił  się  z  prośbą  do  obu  Panów Komendantów o  objecie  szczególnym nadzorem 
terenu przy osiedlach Nafta i Kobyłkowska od strony torów kolejowych. 
Zapytał czy jest zgoda na tzw. „palenie gumy” na parkingu przy Kauflandzie.
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Zwrócił również uwagę na fakt, że ostatnio dużym problemem dla bezpieczeństwa ruchu 
drogowego są tzw. „kłady” . Niejednokrotnie jeżdżą nimi dzieci. 
Ważna sprawą jest nadmierna prędkość samochodów na ul. Armii  Krajowej.  W tamtej 
okolicy   są  dwa  przedszkola  i  szkoła.  Częstsze  kontrole  w  tamtym  rejonie  byłyby 
wskazane. 

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Podziękował obu komendantom za wyczerpujące informacje o pracy służb którymi kierują.
Zwrócił na dwie rzeczy. Jedną z nich jest potrzeba zmiany profilu zabezpieczenia miasta w 
okresie  wakacyjnym.  Kolejną  z  nich  jest  bezpieczeństwo  drogowe  i  wzmożony  ruch, 
których uczestnikami w większym stopniu jest w okresie wakacyjnym młodzież. Dlatego 
uznał za słuszna propozycje zwiększenia liczby radarów i foto radarów na drogach gminy 
Wołomin. 
W okresie wakacyjnym należy zwrócić na młodzież, która nie znajdując zajęcia  w rożnych 
grupach  i  w  rożnych  miejscach,  w  tym  na  placach  i  osiedlach,  są  uciążliwi  dla 
mieszkańców. Kilka takich miejsc jest znanych wszystkim, więc prosił służby porządkowe 
o szczególny nadzór nad nimi.  
Dla podsumowania dyskusji, w zgodzie z ustawą o strażach gminnych i ustawa o policji, 
istnieje  możliwość  podpisania  porozumienia  między  Burmistrzem  a  Komendantem 
Powiatowym  Policji,  dla  unormowania  współpracy  Straży  Miejskiej  i  Policji,  Burmistrz 
zaproponował  podpisanie  takiego  porozumienia.  Treść  tego  porozumienia  określa 
podmioty,  które  współpracują  zakres  i  formę  tej  współpracy.  W  imieniu  Komendanta 
Powiatowego  Policji  porozumienie  będzie  realizował  Naczelnik  Wydziału  Prewencji 
Komendy Powiatowej Policji w Wołominie a w imieniu Burmistrza Wołomina – Komendant 
Straży Miejskiej w Wołominie.  ( Odczytana treść tego porozumienia stanowi załącznik Nr 
5 do niniejszego protokołu ). Nastąpiło uroczyste podpisanie porozumienia przez obie ze 
stron. 

Ryszard Madziar – Wiceprzewodniczący Rady
Wyraził  swoje  nadzieje,  że  podpisane  porozumienie  przyczyni  się  do  oprawy 
bezpieczeństwa na terenie Gminy Wołomin. Podziękował obu komendantom za udział w 
debacie i przedstawienie informacji o pracy służb którymi kierują.  

Jerzy Piątkowski – Komendant Powiatowy Policji
Udzielił  jeszcze odpowiedzi na wcześniejsze pytanie radnego Macieja łosia, że nie ma 
pozwolenia na tzw. „palenie gum”. Przyznał, że „kłady” faktycznie stanowią duży problem 
na drogach publicznych.  Policja z tym walczy.
Poinformował,  że  rejon  osiedla  Nafta  jest  pod  stałym  nadzorem.  Przejście  przez  tory 
kolejowe przez osoby nieuprawnione również jest karane. Podejście do tego jest bardzo 
rygorystyczne, gdyż wiele osób już na tych torach zginęło. 
W związku z tym, że dużo emocji wśród radnych wzbudza problematyka szkół, obiecał, że 
na następne wspólne spotkanie przybędzie z Panią Korniewicz – pracownikiem Wydziału 
ds Nieletnich. 
W związku z tym, że zakres zadań jaki realizują pracownicy Komendy Powiatowej Policji w 
Wołominie  jest  bardzo duży i  obejmuje wiele  dziedzin  życia  ,  to  w wielu  przypadkach 
pomocy udzielają im grupy policjantów okresowo przydzielanych do pracy w tym rejonie.
Jak  co  roku  rozpoczęła  się  już  akcja  „Bezpieczne  Wakacje”.   To  nie  tylko  kwestia 
bezpieczeństwa dzieci na półkoloniach czy przy przejazdach na kolonie. Dzieci gromadzą 
się na osiedlach ale również na rożnego rodzaju akwenach wodnych. Na terenie powiatu 
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zostały wyznaczone tzw. czarne punkty gdzie się topią ludzie. Przodują w tym glinianki w 
Zielonce. Trwają starania by pracował na tym terenie ratownik. 
Komendant zaprosił obecnych do wzięcia udziału w obchodach  90 rocznicy powołania 
Policji Państwowej . Odbędzie się to na Placu 3 Maja o godz. 14.00 w dniu 17 lipca 2009 
roku.  Ta  uroczystość  wpisała  się  w  obchody  90  rocznicy  nadania  praw  miejskich 
Wołominowi. 

Prowadzający obrady Ryszard Madziar – Wiceprzewodniczący Rady ogłosił  przerwę w 
obradach do godz. 16.30

Po przerwie  na  sali  obrad  nieobecni  byli  radni:  Krzysztof  Gawkowski,  Henryka  Żabik, 
Michał Milewski, Dimitar Jugrew.

Prowadzenie obrad objął Przewodniczący rady Miejskiej Andrzej  Żelezik

Uchwała Nr XXX-69/2009 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wołomin na 2009 rok;

Uchwała ma na celu dokonanie przeniesień środków finansowych między działami i rozdziałami 
budżetu  gminy.  Zmieniono  również  treść  załączników  Nr  1,  Nr  2,  Nr  4  i  Nr  13  do  uchwały 
budżetowej. Uzasadnienie zostało załączone do egzemplarza archiwalnego

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali  obrad za- 17 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Uchwała Nr XXX-70/2009 w sprawie obciążenia nieruchomości;

Uzasadnienie zostało załączone do egzemplarza archiwalnego uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali  obrad za- 17 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Uchwała Nr XXX-71/2009 w sprawie nabycia nieruchomości;

Uzasadnienie  zostało  załączone  do  egzemplarza  archiwalnego  uchwały.  Uchwała,  stanowić 
będzie  dla Burmistrza Wołomina legitymację do  nabycia na rzecz  Gminy  Wołomin  od 
Syndyka  masy  upadłości  JAGMAR  Sp.  z  o. o.   nieruchomości   położonej  we wsi 
Nowe Lipiny przy ul.  Szosa Jadowska,   z    przeznaczeniem  do  gminnego  zasobu 
nieruchomości.  Zgodnie  z  treścią  decyzji     o  ustaleniu  warunków   zabudowy  i 
zagospodarowania  terenu,  teren  przedmiotowych   działek  przeznaczony   został   pod 
komunikację  i  faktycznie funkcjonuje  jako część  pasa drogowego drogi wewnętrznej 
odchodzącej  od   ulicy  Szosa  Jadowska.  Uregulowanie  prawa  własności  pozwoli  na 
nadanie drodze statusu drogi publicznej poprzez zaliczenie jej do kategorii dróg gminnych.

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych oraz Komisji Samorządu i Zadań  Własnych Gminy
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Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali  obrad za- 17 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Uchwała Nr XXX-72/2009 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości;

Uzasadnienie zostało załączone do egzemplarza archiwalnego uchwały.  Podejmując niniejszą 
uchwałę Rada Miejska wyrazi zgodę na dzierżawę terenu  obejmującego grunt   położony 
w  Nowych  Lipinach  przy   ul.  Błękitnej.  Przedmiotowa  nieruchomość  znajduje  się  w 
bezpośrednim sąsiedztwie działki  która jest  własnością  dotychczasowych dzierżawców. 
Opisany w uchwale teren wydzierżawiany jest od 2006 r. z przeznaczeniem pod ogród 
przydomowy. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali  obrad za- 17 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Uchwała Nr XXX-73/2009 w sprawie zamiany nieruchomości;

Uzasadnienie zostało załączone do egzemplarza archiwalnego uchwały.  Przedmiotem zamiany 
jest  będąca własnością  Gminy Wołomin nieruchomość położona w Wołominie  przy ul. 
Leszczyńskiej na nieruchomość stanowiącą własność prywatną położoną Wołominie  przy 
ulicy  Leszczyńskiej.  W  wyniku  zamiany  nieruchomościami  nabyta  od  Gminy  działka 
stanowić  będzie  całość  gospodarczą  z  należącą  już  do  osoby  prywatnej  działką. 
Nieruchomość ta dzięki zamianie uzyska większe możliwości  zagospodarowania. Gmina 
z  kolei  w wyniku  zamiany nabędzie działkę   która  łącznie z  należącym już  do  Gminy 
gruntem stanowić będzie całość gospodarczą -  drogę do obsługi  położonych przy niej 
nieruchomości. W wyniku tej zamiany poprawi się obsługa komunikacyjna nieruchomości 
dostępnych z tej drogi. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali  obrad za- 17 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Uchwała Nr XXX-74/2009 w sprawie nabycia nieruchomości;

Uzasadnienie  zostało  załączone  do  egzemplarza  archiwalnego  uchwały.  Podjęcie  uchwały 
umożliwi  Burmistrzowi  Wołomina   nabycie  na  rzecz  Gminy  Wołomin  od   Gminnej 
Spółdzielni Samopomoc Chłopska nieruchomości   położonej  w Duczkach, stanowiącej 
działkę gruntu  przeznaczoną  zgodnie z decyzją lokalizacji  celu publicznego  pod ciąg 
komunikacyjny. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 17 radnych na sali  obrad za- 17 
głosów, przeciw-0, wstrz -0
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Uchwała  Nr  XXX-75/2009  w  sprawie  zmian  w  Regulaminie  Organizacyjnym  Straży 
Miejskiej w Wołominie;

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów  Wiejskich,  Komisji  Samorządu  i  Zadań  Własnych  Gminy  oraz  Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego.

Andrzej Saulewicz – radny
Projekt uchwały był  dyskutowany bardzo szeroko na posiedzeniach komisji.  Większość 
zmian to zmiany kosmetyczne. Jednak jeden z punktów jest bardzo ważny, bo dotyczy 
kompetencji w zakresie egzekucji należności za mandaty. W związku z tym, że nie ma 
jednoznacznego zdania bo istnieje spór kompetencyjny, kto to ma robić, radny poprosił ił o 
opinie  Radcy  Prawnego  Urzędu,  kto  ma  prawo  do  egzekucji  należności  z  tytułu 
nałożonych mandatów. 

Leszek Biedka – radca Prawny Urzędu Miejskiego w Wołominie. 
Jego  zdaniem  uchwała  w  proponowanym  brzmieniu  budzi  wątpliwości  prawne.  Jego 
pogląd jest następujący: Rada Gminy w przypadku Straży Miejskiej ma dwie kompetencje. 
Pierwsza z nich to jest jej powołanie lub nie.  Jeżeli ją powołuje to powołuje ja z zadaniami 
jakie są opisane w ustawie o strażach gminnych.  Te zadania sprowadzają się generalnie 
do ochrony porządku publicznego. Żadnych innych zadań ta ustawa nie przewiduje dla 
Straży Gminnych. Z tego  mecenas wywodzi brak możliwości nałożenia na Straż Miejską 
obowiązku windykacji mandatów karnych. Druga kompetencją Rady Miejskiej opisaną w 
wspomnianej ustawie jest określenie struktury organizacyjnej Straży Miejskiej. Struktura 
organizacyjna jest odzwierciedleniem kompetencji jakie zostały nałożone na Straż Miejską. 
Mecenas  uważa  więc,  że  uchwała  w  proponowanym  brzmieniu  budziłaby  poważne 
zastrzeżenia prawne. Spotkał się  również z opiniami kolegów, że w tym przypadku nie ma 
żadnych problemów. Dla nich jest rzeczą oczywistą, że Straże Miejskie takie czynności 
będą wykonywać. Choć on sam nie podziela takich opinii, ale są mu znane. Wie też , że w 
innych miejscowościach takie zadania zostały przypisane strażom. 

Marzena Roszkowska – Sekretarz Gminy. 
Zwróciła  uwagę na to,  że radca prawny wskazał  podstawy prawne tylko jednej  strony 
działania Straży Miejskiej. Przypomniała, że Straż Miejska w Wołominie działa w formie 
jednostki  budżetowej.  Regulamin  przewiduje  strukturę  organizacyjną  samych 
funkcjonariuszy  straży  i  komendanta,  ale  posiada  w  swojej  strukturze  również  całą 
księgowość,  bo  to  jest  jednostka  budżetowa.   Tam  jest  główna  księgowa,  która  ma 
obowiązek  przestrzegania  zasad  rachunkowości.  Ustawa  o  samorządzie  gminnym  też 
mówi  o  administracji  jednostek  samorządowych.  Są  również  inne  przepisy,  które  są 
uwzględnione w regulaminie i  one wręcz muszą obejmować te kwestie ,  które dotyczą 
pracy  funkcjonariuszy  Straży  Miejskiej.  Wiadomo  przecież,  że  funkcjonariusze  Straży 
Miejskiej  nie  wykonują  zadań  z  zakresu  księgowości  i  rachunkowości.  Natomiast  w 
strukturze  tej  jednostki  jest  wykonywana  część  pracy,  która  dotyczy  administracji  i 
księgowości.  Zdaniem Sekretarza Gminy gdyby Pan mecenas miał  rację,  to  wszystkie 
regulaminy Straży  Gminnych,  które  funkcjonują  w kraju  byłyby niezgodne z  prawem. 
Zaproponowała  wie,  że  przytoczy  kilkadziesiąt  regulaminów  Straży  Miejskich,  które 
funkcjonują  w  kraju  w  formie  jednostki  budżetowej  i  one  całą  księgowość  również 
obejmują.  Oczywiście inaczej jest gdy Straże Miejskie funkcjonują w strukturze uzrędu, 
wtedy te czynności wykonują pracownicy urzędu. Jednak w przypadku gdy Straż Miejska 
funkcjonuje w formie jednostki  budżetowej to w swoich strukturach musi posiadać całą 
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księgowość i  administrację.  Skoro Rada Miejska zdecydowała o takiej  formie działania 
jednostki,  to  w  jej  strukturze  musi  znaleźć  się  realizacja  takiego  zadania  jakim  jest 
ewidencja mandatów i ich egzekucja. Może wtedy łatwiej będzie przemyśleć zasadność 
nakładania mandatów na mieszkańców.  Może czasami warto najpierw pouczyć, a nie od 
razu nakładać mandaty. Przypomniała, że spór dotyczy tego czy egzekucję mandatów ma 
prowadzić pracownik urzędu czy pracownik Straży Miejskiej oraz o to cz Straż Miejska ma 
w swojej strukturze pracownika, który będzie się tym zajmował.  Burmistrz dając Radzie 
pod  obrady  ten  projekt  uchwały  chciał  by  te  zadania  wykonywał  pracownik  Straży 
Miejskiej.  Po  pewnym  czasie  będzie  wiadomo  jak  to  funkcjonuje.  Na  dzień  dzisiejszy 
zaległości wymagalne  ( czyli niewyegzekwowane mandaty ) to kwota 8 000 zł. Nałożone 
mandaty są na kwotę 12 000 zł. Być może Straż Miejska będzie nakładała mniejsza liczbę 
mandatów i mniejszą wyegzekwujemy. Nie po to przecież Straż nakłada mandaty by na 
siebie zarobić, ale po to by w gminie był porządek. 

Igor Sulich – Wiceprzewodniczący Rady
Prosił  o  stanowczą  deklarację  mecenasa  czy  proponowany  regulamin  jest  zgodny  z 
prawem.  Oczywiście  należy wziąć  pod  uwagę sugestie  Sekretarza  Gminy,  ale  przede 
wszystkim należy działać zgodnie z prawem. 

Leszek Biedka – radca Prawny Urzędu Miejskiego w Wołominie. 
Podtrzymał  to  co  powiedział  wcześniej,  że  jeżeli   ta  uchwał  zostanie  podjęta  w 
proponowanym kształcie, to będzie aktem obowiązującym w tej gminie, pomimo tego po 
czyjej stronie jest racja. Ostateczną decyzję w przedmiocie kto ma rację i czy uchwała jest 
zgodna z prawem podejmie wojewoda mazowiecki w trybie nadzoru. 

 Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że nie ma mowy o jakimś konflikcie. Należy zająć zdecydowane stanowisko w 
określeniu  sposobu nakładania  i  windykacji  mandatów.  Tak jak powiedział  mecenas w 
obecnym  stanie  prawnym  są  dwie  możliwości  rozwiązań.  Są  liczne  gminy  w  których 
funkcjonuje sposób realizacji tego zadania taki jak w proponowanej uchwale Przykładem 
może być gmina Gdańsk, gmina Kalisz, gmina Ostrowiec Świętokrzyski, gmin Poznań. Są 
to  miasta  w  których  Straż  Miejska  zajmuje  się  nakładaniem  i  windykacja  mandatów. 
Dzieje  się  tak  dlatego,  że  struktura  organizacyjna  Straży  Miejskiej  została  wcześniej 
przesadzona  i  określona  jako  jednostka  budżetowa  czyli  jednostka  zewnętrzna 
funkcjonująca poza strukturą Urzędu Miejskiego.   Uporządkowanie zasad  nakładania 
mandatów  karnych  nastąpiło  od  roku  1989  a  pierwsze  rozporządzenie  w  tej  sprawie 
wyszło w 1993roku, wtedy gdy jeszcze nie było ani szczebla samorządy powiatowego ani 
wojewódzkiego nie było.  Ustawa o Strażach miejskich obowiązuje od 1997 roku. Obecnie 
jest rok 2009. To wszystko wymaga pewnego uporządkowania. Jeżeli więc Straż Miejska 
działa w strukturach organizacyjnych Urzędu Miejskiego to całą stronę finansową realizuje 
urząd, jeżeli działa jako jednostka zewnętrzna to realizuje te zadania sama.  Stąd wniosek 
Burmistrza  by  umożliwić  jej  realizację  zadań  związanych  z  nakładaniem  i  windykacją 
nałożonych przez siebie mandatów. 

Marek Górski – radny
Wiadomym  mu  jest,  że  przedstawiciele  gminy  występowali  do  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  z  prośba  o  opinię  w  tej  sprawie.  Poprosił  o  zapoznanie  go  z  treścią 
odpowiedzi otrzymanej z RIO.  Radnym jest obojętne kto to będzie realizował. To i tak 
musi  funkcjonować  w  ten  czy  inny  sposób.  Straż  nakłada  mandaty  i  to  musi  być 
rozliczane.  Rada jakąś decyzje  musi  podjąć.  Jeżeli  rozwiązanie będzie  niewłaściwe to 
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wojewoda uchyli uchwałę. 

Marzena Roszkowska – Sekretarz Gminy. 
Była  w  posiadaniu  odpowiedzi  RIO  na  zapytanie  o  prawidłowy  sposób  realizacji  tego 
zadania. Jednak RIO również  nie potrafi określić prawidłowego sposobu postępowania w 
tej sprawie.  Odczytała treść tej odpowiedzi: „W odpowiedzi na pismo dotyczące zajęcia 
stanowiska w sprawie ewidencjonowania i  windykacji mandatów nakładanych przez Straż 
Miejską,  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Warszawie,  niniejszym  informuje,  że 
stosownie do postanowień art. 8 ust 2 ustawy o strażach gminnych szczegółowa strukturę 
organizacyjną  straży,  określa  Regulamin  Organizacyjny  Straży  nadawany  przez  radę 
gminy.  Uchwały  organów stanowiących  jednostek  samorządu  w  tej  materii  należą  do 
zakresu  nadzoru  wojewody.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa   nie  może  wkraczać  w 
kompetencje  innych  organów  nadzoru”.  Jak  wynika  z  odczytanej  treści  pisma  RIO 
odmówiła jednoznacznej odpowiedzi jak to zadanie ma być realizowane.  . Przyznała, że 
również ma pewne wątpliwości. Niemniej nie znajduje żadnego przepisu prawnego, który 
Rada  Miejska  naruszyłaby  podejmując  uchwałę  w  proponowanej  treści.  Poprosiła 
mecenasa o wskazanie , jeżeli  jest mu znany, przepisu, który naruszy Rada Miejska w 
momencie podjęcia tej uchwały. 
Najważniejszą  rzeczą  jest  to  by  dochody  z  mandatów  wpływały  do  budżetu  gminy. 
Struktura straży jest w formie jednostki budżetowej. Wszystkie dochody jakie pozyskuje 
straż wpływają na dochody budżetu.   Nie  ma znaczenia kto  realizuje zadania to i  tak 
wpływają one do budżetu po stronie dochodów. RIO nie postawi Burmistrzowi zarzutu o 
naruszenie dyscypliny finansów publicznych w postaci  tego, że te dochody nie wpłyną. 
Natomiast co do kwestii egzekucji to i tak komendant będzie to realizował z upoważnienia 
Burmistrza Wołomina. Jeżeli radni podejmą przedłożona uchwałę to burmistrz musi wydać 
pełnomocnictwo dla komendanta,  który będzie prowadził  całe postępowanie.   Zdaniem 
Sekretarza  Gminy  nie  ma  żadnego  niebezpieczeństwa,  że  gmina  na  trafi  na  jakieś 
problemy w sądzie czy urzędzie skarbowym, który te należności będzie od ludzi ściągał. 
Komendant Policji oferował, że udostępni Straży Miejskiej wszystkie druki niezbędne do 
realizacji tego zadania. Do chwili obecnej Komendant Straży Miejskiej zakupił już program 
do  ewidencji  mandatów,  który  kosztował  6  100  zł.  Jeżeli  w  programie  tym  nie  m 
księgowości to będzie można to uzupełnić. Jeżeli zaś wojewoda uchyli uchwałę to będzie 
sytuacja jak by ta uchwała nie była podjęta i wtedy trzeba będzie się zastanowić co dalej. 

Andrzej Saulewicz – radny
W  związku  z  tym,  ze  proponowana  uchwałą  zmieniany  jest  regulamin  wcześniej 
uchwalony, to prosi o wyjaśnienie czy nie powinna ona być asygnowana przez prawnika. 
Jeżeli  prawnik uchyla się od złożenia asygnaty,  to radny nie rozumiał dlaczego on ma 
wypowiadać się w takiej sprawie. 

Ryszard Madziar – Wiceprzewodniczący Rady
Zapytał  Radcę  Prawnego  Urzędu  czy  znana  mu  jest  treść  pisma  jakie  otrzymał 
Komendant Straży Miejskiej z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji ? Tam jest 
ustęp, który mówi: „ Gminna Straż Miejska jako jednostka organizacyjna gminy nie może 
prowadzić  ewidencji  wpływów  i  należności  z  tytułu   grzywien  nałożonych  w  drodze 
mandatu karnego” . 

Leszek Biedka – radca Prawny Urzędu Miejskiego w Wołominie. 
Znane  jest  mu  to  pismo.  Kwestia  o  której  mowa  to  nie  tylko  windykacja  ale  i 
ewidencjonowanie.  W piśmie jest  powołanie  na ścisłe  określone rozporządzenie,  które 
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jednoznacznie  tą  kwestię  rozstrzyga.  To  pismo  jest  stanowiskiem  Ministra  Spraw 
Wewnętrznych i Administracji i nie jest ono w żaden sposób wiążące dla organów gminy.

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że to pismo jest jedynie interpretacją urzędnika a nie ministra.  Stanowisko to 
odnosi  się  do  sytuacji  gdy  Straż  Miejska  nakłada  mandaty  nie  posiadając  do  tego 
legitymacji. Tak jak RIO zaznaczyła. Jeżeli w Regulaminie Organizacyjnym Straży  brak 
jest wpisu o nałożeniu takich zadań, to wtedy nakładanie mandatów przez Straż Miejską 
odbywa się z naruszeniem prawa. Jeżeli odpowiedni zapis znajduje się  w Regulaminie to 
wszystko odbywa się legalnie.  Na takich zasadach funkcjonuje wiele straży gminnych na 
terenie całego kraju. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy, 
Komisji Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów Wiejskich, Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Środowiska oraz Komisji Finansów Gminnych. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za – 9, przeciw-0, wstrz.- 8 osób

Uchwała Nr XXX-76/2009 w sprawie ustanowienia zabezpieczenia dla  prawidłowego i 
terminowego wydatkowania przyznanych środków finansowych;

Uzasadnienie zostało załączone do egzemplarza archiwalnego uchwały. Gmina Wołomin w 2008 
roku  wystąpiła  z  wnioskiem  o  wpisanie  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa 
ogólnodostępnych boisk i terenów rekreacyjno-sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 7 
w Wołominie” do „programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Mazowieckiego na 
2009 rok”  finansowanego z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. Elementem wniosku o 
dofinansowanie  jest  Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Wołominie  upoważniająca  Burmistrza 
Wołomina  do  podpisania  weksla  „In  blanco”  w  celu  zabezpieczenia  prawidłowego  i 
terminowego  wydatkowania  przyznanych  środków  finansowych  z  Funduszu  Rozwoju 
Kultury Fizycznej przyznanych Gminie Wołomin. 
 
                                                      salę obrad opuścił radny Maciej Łoś godz. 17.15

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych na sali  obrad za- 16 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Uchwałę Nr XXX-77/2009 w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego w 2010 roku;

Uzasadnienie  do  zostało załączone do egzemplarza archiwalnego uchwały. Sołectwa są 
jednymi  z  najmniejszych  jednostek  pomocniczych  o  silnych  więzach  łączących 
mieszkańców terenów wiejskich.  Sołectwa  reprezentują  określoną  grupę  interesów ich 
mieszkańców wynikającą ze wspólnej tradycji historycznej. Interesy te są często możliwe 
do zaspokojenia na poziomie niższym niż poziom gminy.
Uwzględniając  istotną  rolę  społeczności  wsi  w  zaspokajaniu  podstawowych  potrzeb 
społecznych,  zasadnym  wydaje  się  zapewnienie  przyznania  określonych  środków 
finansowych na ten cel. Oczekuje się, że dzięki podjęciu tej uchwały, o wyodrębnieniu w 
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki,  nastąpi istotny wzrost aktywności 
społecznej i inicjatyw obywatelskich na terenach wiejskich.
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Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy, 
Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i  Obszarów Wiejskich  oraz  Komisji  Finansów 
Gminnych. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 16 radnych na sali  obrad za- 16 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

                                                         Salę obrad opuścił radny Paweł szczurowski  godz. 17 30

Uchwała Nr XXX-78/2009 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lokalizacji salonu gier na 
automatach na terenie Gminy Wołomin;

Projekt usytuowanie salonu gier na terenie wsi Helenów w gm. Wołomin został negatywnie 
zaopiniowany negatywnie przez Komisję Samorządu i  Zadań Własnych Gminy, Komisji 
Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i  Obszarów  Wiejskich,  Komisji  Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Środowiska oraz Komisji Finansów Gminnych. 

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady Miejskiej
Odczytał pismo Komendanta powiatowego Policji ( treść tego pisma stanowi załącznik Nr 
6  do  niniejszego  pisma  ).  Poinformował  o  negatywnych   opiniach  Rad  Sołeckich  wsi 
Zagościniec, Helenów i Czarna o proponowanej lokalizacji salonu gier na automatach we 
wsi Helenów.

Po analizie wniosku Firmy TAURUS TEAM Sp. z o.o. z siedzibą w Chełmie,  Rada Miejska 
w Wołominie  negatywnie  zaopiniowała  lokalizację  salonu gier  na  automatach  we  wsi 
Helenów w głosowaniu jawnym:
Za pozytywną opinią głosowało -0 osób
Za opinia negatywną głosował – 14 osób
Od wyrażenia opinii wstrzymała się - 1 osoba. 

Uchwała Nr XXX-79/2009 w sprawie zatwierdzenia do realizacji przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej  projektu systemowego pt.  „Wołomińskie Szanse – powrót  do aktywności  w 
2009 roku;

Uzasadnienie   do  zostało  załączone do egzemplarza archiwalnego uchwały.  Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Wołominie złożył wniosek o dofinansowanie realizacji projektu pt. 
Wołomińskie  szanse  –  powrót  do  aktywności.  Jednym  z  niezbędnych  dokumentów 
niezbędnych do podpisania umowy jest uchwała właściwej rady gminy , która dysponuje 
budżetem  wnioskodawcy  i  udziela  pełnomocnictwa  do  realizacji  projektów 
współfinansowanych z Europejskiego Funduszu Społecznego. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia, 
Komisji Finansów Gminnych i Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy.

Uchwała Nr XXX-80/2009 w sprawie rodzaju, warunków i sposobu przyznawania pomocy 
zdrowotnej nauczycielom korzystającym z opieki lekarskiej;

Rada  Miejska  w  uchwale  ustala  rodzaj  świadczeń  przyznawanych  w  ramach  pomocy 
zdrowotnej  dla  nauczycieli  korzystających  z  opieki  lekarskiej  oraz  warunki  i  sposób 
przyznawania tej pomocy. 
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Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Oświaty i Komisji Finansów Gminnych 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 15 radnych na sali  obrad za- 15 
głosów, przeciw-0, wstrz -0

Pkt 9
Nie wpłynęły żadne interpelacje i wnioski

Pkt 10
Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
W ostatnim czasie  wpłynęło  kilka  pism dot  zmian nazw ulic.  Zaproponowano nadanie 
nazw ulicom: im Jana Pawła II  i  płk Kuklińskiego. Podczas obrad Komisji  Samorządu i 
Zadań Własnych Gminy uzgodniono, że w związku z tym, iż zmiana nazwy ulicy powoduje 
wiele  problemów  dla  jej  mieszkańców  polegających  na  wymianie  całego  kompletu 
dokumentów nie należy tego robić. Postanowiono więc, że proponowane nazwy nada się 
niepopowstawaniem ulicom. Zaproponował radnym, by zastanowili się nad ewentualnymi 
nazwami dla nowo powstającym ulicom. 
Przypomniał,  że  są  naciski  pewnych  kół  żeby  czołg  usunąć.  Prosił  radnych  by  się 
zastanowili nad zmianą tablicy na nim, a sam czołg by zostawić. Jedna tablica mówiłaby, 
że  jest  to  pomnik  poświęcony bohaterom walk  o  ziemie  wołomińską i  druga tabliczka 
informowałaby jaki to jest czołg i kiedy był wykorzystywany.
Po raz kolejny prosił  by „Stopkom” którzy przeprowadzają dzieci  przez ulice  wymyślić 
jakieś budki do ochrony przed deszczem. 

Radni przez aklamację postanowili, że nie będzie się zmieniało dotychczasowych nazw 
ulicom. Osoby zasłużone mogą zostać uhonorowane nazwaniem jego imieniem ulicy w 
przypadku nowopowstającym ulicom.  

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Rozważał  możliwość  postawienia  jakichś  zabezpieczeń dla  tzw.  „Stopków”  Jednak ani 
sytuacyjnie ani technicznie nie jest możliwe. Znaleziono jednak rozwiązane, polegające na 
tym, że przy projektowaniu przystanków autobusowych zaprojektuje się jakieś zadaszenie 
służące tym osobom. 

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Poinformował, że w okresie wakacyjnym nie planuje zwoływania sesji. Uprzedził jednak, 
że gdyby taka nagła potrzeba zaistniała to powiadomi o tym radnych i prosił o obecność by 
zapewnić kworum potrzebne do podjęcia jakichkolwiek decyzji. 

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Poinformował  o   odwołaniu  ze  stanowiska  Dyrektora  Miejskiego  Domu  Kultury  w 
Wołominie Pan Łukasz Wojakowski z niem 1 czerwca 2009 roku. Przygotowywane jest 
postępowanie konkursowe na to stanowisko. 
Przekazał też zaproszenia do wzięcia udziału w imprezach odbywających się na terenie 
Gminy Wołomin w miesiącach lipiec i sierpień 2009 roku:
14 sierpnia odbędzie się capstrzyk pod krzyżem ks. Ignacego Skorupki w Ossowie o godz. 
20.00
15.sierpnia o godz. 10.00 zbiórka pod krzyżem, później przejście pod szkołę do pomnika 

w Ossowie
16.  sierpnia przewidziana jest rekonstrukcja bitwy na błoniach ossowskich
17 lipca – obchody 90 lecia powołania Policji Państwowej
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19 lipca na Palcu  3 Maja festyn rodzinny z Radiem dla Ciebie
Burmistrz zaprosił również na dzień 30 czerwca 2009 na godz. 17.00 do wzięcia udziału w 
spotkaniu z organizacjami pozarządowymi. 

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej 
Żelezik zamknął XXX sesje Rady Miejskiej w Wołominie w dniu 25 czerwca 2009 roku o 
godz. 18.15. Wszystkie podjęte w trakcie trwania sesji uchwały stanowią integralną część 
niniejszego protokołu. 

Protokołowała                            Sekretarz obrad

Grażyna Płaneta                   Paweł Szczurowski
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